
Kulturní komise  
 Rady Jihočeského kraje 

        Vyřizuje: Bc. Zuzana Zavázalová, tel.386 720 459, e-mail.: zavazalova@kraj-jihocesky.cz 
              

 
 
 
                  Zlatá Koruna, dne 01. 11. 2023 
 
 

Zápis č. 26 

z jednání Kulturní komise Rady Jihočeského kraje, které se konalo 

dne 1. listopadu 2023 od 10:00 hodin v areálu kláštera bývalého opatství ve Zlaté Koruně 

 
Přítomni: Ing. Štěpán Pavlík, Ing. Jaromír Talíř, Ing. Barbora Šiftová; Bc. Ladislava Krejčová, MgA. 

Zuzana Benešová, Bc. Josef Vochoska, Ing. Lenka Horejsková, Ing. Arch. Veronika 

Kovářová, Ing. Petr Holický, Jan Michl; 

 

 

Omluveni: Bc. Daniel Turek; 

 

 

Přizváni: Mgr. Ivo Kareš (ředitel JVK), Mgr. Jindřich Špinar (vedoucí odd. rukopisů a starých tisků ZK), 

Pavel Hroch (SASP), Bc. Lenka Věrná (OKPP), Milan Štindl (starosta obce Zlatá Koruna) 

          

 

Návrh programu: 

 

1. Koncepce rozvoje Jihočeské vědecké knihovny v Českých Budějovicích, příspěvková 

organizace JčK. 

2. Různé 

 

Podklady pro jednání všichni elektronicky obdrželi a s návrhem programu souhlasí. Přítomno 8 členů 

kulturní komise. Komise je usnášeníschopná. Lenka Věrná přivítala všechny přítomné, omluvila kolegy 

z OKPP P. Červáka a Fr. Chrastinu a předala slovo panu náměstkovi P. Hrochovi.   

 

Pan náměstek úvodem představil starostu obce Zlatá Koruna pana Milana Štindla a požádal ho o 

představení obce. Pan starosta pohovořil i o klášteru Zlatá Koruna a seznámil přítomné s kulturními 

akcemi pořádané obcí. Po zodpovězení dotazů členů kulturní komise poděkoval za pozvání a rozloučil 

se. 

 

V 10:10 hod. se dostavila L. Horejsková. Přítomno 9 členů KK. 

 

Pan náměstek P. Hroch podal informace k rozpočtu kraje, rozdělení dotačních titulů a jejich alokace pro 

rok 2024 Jihočeského kraje v oblasti kultury. 

 

Během rozpravy se dostavil pan předseda Š. Pavlík. Přítomno 10 členů KK. 

 

Výstupem rozpravy k rozpočtu kraje bylo následné hlasování o návrhu usnesení: 
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NÁVRH USNESENÍ  

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
podporuje a bere na vědomí 
rozdělení dotačních titulů a jejich alokace v oblasti kultury Jihočeského kraje pro rok 2024.  

 

Hlasování 10/0/0 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

K bodu 1 programu jednání 

 
Koncepce rozvoje Jihočeské vědecké knihovny v Českých Budějovicích, příspěvková 

organizace Jihočeského kraje.  

Pan ředitel I. Kareš ještě jednou všechny přivítal na půdě knihovny odd. rukopisů a starých tisků a 
navázal na rozpravu pana náměstka k investicím JVK.  

V r. 2021 ukončen projekt dostavby nové části budovy na Lidické 1. Přístavba nového objektu trvala rok 
a půl a vyžádala si náklady 168 mil. korun. Zhruba 63 mil. korun financoval Jihočeský kraj a zbývajících 
105 mil. korun pokryla evropská dotace. Skloubit stavbu a provoz knihovny nebylo vždy úplně 
jednoduché. Po celou dobu stavby jsme se ale snažili, aby stavební omezení pocítili čtenáři, co 
nejméně. Další nutností je pokračovat v investicích, opravách a údržbě stávající budovy. Pokračovat v 
přípravě projektu stavebních a technologických úprav původní části Lidická 1, vedoucích k úsporám 
energií a zlepšení podmínek pro návštěvníky a zaměstnance a snižovat tak energetickou náročnost 
provozu.  

Dále pan ředitel představil činnosti a rozdělení funkcí knihovny, kam spadá nejen informační činnost, 
vedení všech knihoven v okrese České Budějovice, funkce městské knihovny, ale i funkce kulturních 
služeb.  

Počet registrovaných členů knihovny se vrátil na dobu před covidem. Máme cca. 750tis. ročních 
výpůjček. Cca. 300tis. prezenčních výpůjček a dalších 300 tis. on-line. Od r. 2014 půjčujeme e-knihy a 
nově jsme v tomto roce zahájili zapůjčení i audioknih. 10tis. návštěvníků je příchozích na akce místního 
nebo krajského dosahu. 5mil. korun investuje knihovna do nákupu nových publikací. Naším cílem je 
rovněž umístění pobočky v Suchém Vrbném. Ideální zřízení této pobočky by bylo ve spolupráci 
s městem České Budějovice v rámci získaného titulu Evropské hlavní město kultury 2028, kdy by 
vzniklo něco skutečně hmatatelného.  
Aktuálně máme 4 pobočky na předměstí: Čtyři Dvory, Rožnov, Suché Vrbné a Vltava. Kromě beletrie, 
odborné a populárně naučné literatury si zde můžete půjčit i hry, zvukové knihy a časopisy. Kromě 
dětské literatury tu máme i dětské koutky a přístup k internetu. V knihovně Na Sadech si přijdou na své 
především fanoušci beletrie, své místo tu má také poezie, odborná a populárně naučná literatura a 
vybrané tituly periodik. Je zde studovna, čítárna, kamerová lupa a samozřejmostí jsou PC s přístupem 
k internetu. V prvním patře naleznete oddělení pro dospělé a v druhém patře oddělení pro děti. 
 
Dnes jsme se sešli v knihovně – oddělení historických fondů ve Zlaté Koruně, kde se nachází 32 000 
svazků knih vzniklých před rokem 1801, který zahrnuje i 520 rukopisů a 321 prvotisků. Nespornou 
výhodu při studiu poskytuje uložení celého fondu v elektronickém katalogu, ve kterém jsou některé 
záznamy doplněny o obrázky titulních listů, vazeb a ilustrace. Nejzajímavější díla jsou digitalizovaná 
celá a lze si je prolistovat v digitální knihovně. 
Pan ředitel pohovořil o historii kláštera Zlaté Koruny, kde působila např. slévárna jejíž dílo schodiště 
mohou návštěvníci shlédnout v zahradě státního zámku Hluboká. Klášter byl pod správou JVK v letech 
1979–2000 a nyní ho spravuje Národní památkový ústav. Knihovna zůstala jako nájemce. V roce 1995 
byl klášter prohlášen národní kulturní památkou. V současné době zde máme 2 odborné pracovníky 
pana Mgr. Jindřicha Špinara a Mgr. Jána Trnku.  
Nejstarší dochovanou stavbou je patrová kaple Andělů strážných z doby asi kolem roku 1370, kam se 
podíváme. Historické fondy obsahují 32 000 starých tisků (knižních jednotek tištěných do r. 1801), 320 
prvotisků (tisky do r. 1501), 360 rukopisů (14.-19. století), soubor map vzniklých do r. 1801. Příruční 
knihovna: encyklopedie, biografické slovníky, publikované soupisy rukopisů a starých tisků, studie o 
rukopisech a starých tiscích, monografie o knižní kultuře v minulosti a odborná periodika. Publikace 
jsou psané v 35 % latinsky, 35 % německy, 20 % česky a zbývající francouzsky. 
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Pan předseda poděkoval panu řediteli za výklad a nechal hlasovat o návrhu usnesení. 
 
NÁVRH USNESENÍ  

Kulturní komise Rady Jihočeského kraje 
bere na vědomí 
Koncepci rozvoje Jihočeské vědecké knihovny v Českých Budějovicích, příspěvkové organizace 

Jihočeského kraje 

 
Hlasování 10/0/0 

Usnesení přijato v navrhovaném znění  

 

I. Kareš představil všem přítomným historika Mgr. J. Špinara, který pozval členy Kulturní komise do 

Kaple Andělů strážných, kterou nazývají TREZOR a doprovodil exkurzi svým odborným výkladem vč. 

zodpovězení všech dotazů. 

 

 

Různé 

Žádný bod do různého.  

 

 

27. jednání proběhne ve středu 06. 12. 2023 v Jihočeském muzeu v Českých Budějovicích. Jednání 

bylo ukončeno ve 13:30 hod. 

 

 

 

Zapsala: Bc. Zuzana Zavázalová                                

 

 

Ověřovatel: Ing. Štěpán Pavlík                    

 


